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Protokół nr 03-01/2015 

 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 21 stycznia 2015 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 16:00 
 
Komisja obradowała w 6-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna Żaneta Geryk 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum, powitała zebranych oraz poinformowała, że 
porządek posiedzenia został wysłany do uczestników posiedzenia kilka dni 
wcześniej.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Porządek przedstawiał się następująco: 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą 

punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli oraz 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Miasta Gdańska – druk nr 40 
 

2. Przygotowanie do „Akcji zima” 
 

3. Wyjaśnienie sprawy wyższych opłat za bilety na Lodowisko Miejskie dla 
uczniów szkół ponadgimnazjalnych w porównaniu z uczniami szkół 
podstawowych i gimnazjalnych 

 
4. Uwagi i propozycje Radnych do przejrzystości miejskiej strony internetowej 

w zakładce „Edukacja” 
 
5. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 rok 
 
6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą 
punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli oraz 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Miasta Gdańska – druk nr 40 
 
Druk nr 40 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska zreferował projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Mam pytanie odnośnie kryteriów przyjęcia, nic się tu nie zmieniło w kwestii 
samotnych rodziców? 
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
To kryterium wynika z ustawy, więc nic się nie zmieniło.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Mam wątpliwości co do składania przez rodziców zeznania podatkowego za 
poprzedni rok, może trzeba by było uściślić że chodzi tylko o pierwszą stronę bez 
dochodów.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Dyrektorzy przedszkoli wiedzą z instrukcji, którą otrzymali, że chodzi tylko o 
dokument gdzie jest miejsce zamieszkania.  
 
Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji  
A jaka jest skala podawania przez rodziców błędnych informacji? 
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Gdybyśmy chcieli dzisiaj wszystko zweryfikować  to musielibyśmy mieć cały aparat 
MOPRu, natomiast do prokuratury trafiło 5 zawiadomień po rekrutacji 
przedszkolnej.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Może warto by było wprowadzić jakąś autopoprawkę dotyczącą składania tylko 
pierwszej strony PITu.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
To jest zapis, który został opracowany przez gminę Kraków, są orzeczenia sądowe, 
które to precyzują i dlatego z tego korzystamy.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały z autopoprawką.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z 
autopoprawką. 
  
 
OPINIA  Nr 03-01/5/5/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 
     PUNKT 2 
Przygotowanie do „Akcji zima” 
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Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM  
W związku z tym, że borykamy się wszyscy z ograniczeniem środków finansowych, 
w tym roku podjęliśmy decyzję aby priorytetem były dla nas szkoły podstawowe lub 
zespoły, w których szkoły podstawowe działają. Dorzuciliśmy szkołom wymóg 
organizacji półkolonii w wymiarze 8-9 godzin w ciągu dnia, a nie 2,3 godzin, z racji 
tego, ze rodzice młodszych dzieci oczekuje tego, że ta opieka będzie dłuższa. Jest 
47 szkół i placówek oświatowych, które się zgłosiły do tego, część placówek 
odrzuciliśmy. Chcieliśmy żeby w każdej dzielnicy była zagwarantowana minimum 
jedna placówka. Na dzień dzisiejszy mamy problem z 5 placówkami, chcielibyśmy 
żeby  tam były zajęcia ale one się same nie zgłosiły. Zwróciliśmy się do tych szkół z 
pytaniem, czy nie zechcą się pochylić nad tematem i jeśli nam odpowiedzą, że nie 
są w stanie, to zajęcia w tych placówkach zostaną zrealizowane przez zespół 
nauczycieli pracujących w ramach kreatywnej pedagogiki, mają już wypracowane 
scenariusze i są gotowi do pracy. Będą w sumie 52 punkty na mapie Gdańska, w 
których te usługi będą świadczone. Priorytetem są szkoły podstawowe aczkolwiek 
jest zastrzeżenie, jeżeli np. gimnazjalista będzie z młodszym rodzeństwem, to ono 
też musi być przyjęte. Jeśli chodzi o ferie, nie ma żadnej rejonizacji. W przypadku 
zajęć typu basen obowiązują dodatkowe zapisy. W tym roku oferta  jest większa 
ilościowo. Chcemy zrobić jeden kalendarz „ferie w mieście” i zebrać wszystkie 
oferty.  
 
Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Do kiedy szkoły muszą się zgłaszać żeby ich oferta była opublikowana i żeby rodzice 
mogli znaleźć dla swoich dzieci ofertę najkorzystniejszą? 
 
Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM  
Te wszystkie informacje już są zebrane, jest stworzony kalendarz i przekazany do 
biura prasowego do publikacji.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Jaka została zaproponowana stawka nauczycielom? 
 
Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM  
Jest to stawka godzinowa ale nie pamiętam w tej chwili dokładnie. Szkoły 
przygotowują ofertę wraz z kosztorysem i my patrzymy ile to jest zajęć i jaki to 
jest przelicznik.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Wierzę, że gdańskie dzieci będą chciały korzystać z tej oferty, ale nie wiem czy nie 
lepiej by było zrobić jakieś zapisy bo może się okazać, że nie ma zainteresowania  
i odwrotnie, może przyjść 50 dzieci i będzie tylko jeden nauczyciel.  
 
Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM  
Żeby zbierać zapisy, musielibyśmy z akcją ferie ruszać na początku grudnia. Szkoły 
szacowały miejsca na podstawie dotychczasowych doświadczeń z obłożeniem plus 
20% więcej.  
 
Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czy szkoła na Azaliowej ma przygotowana jakąś ofertę?  
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Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego UM  
Szkoła na Azaliowej ma przygotowaną ofertę, ale jest to ich własna oferta, 
niewspółfinansowana z budżetu miasta. Ich oferty nie ma w naszym kalendarzu 
ferii, tak jak i innych placówek niesamorządowych.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Rozumiem, że jak dzieci przyjdą na Azaliową spoza rejonu to wejdą? 
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Sprawdzimy to, natomiast ta szkoła ma codziennie zajęcia dodatkowe do późnych 
godzin wieczornych.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 3 
Wyjaśnienie sprawy wyższych opłat za bilety na Lodowisko Miejskie dla uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych w porównaniu z uczniami szkół podstawowych i 
gimnazjalnych 
 
Pani Teresa Kuśmierska – Dyrektor Gdańskiego Archipelagu Kultury 
Lodowisko wybudowaliśmy sami ze środków miejskich w 2008 roku, wtedy nie 
mieliśmy doświadczenia jak ma to wyglądać. Dopiero pierwsze trzy lata pokazały 
jak sukcesywnie możemy zmieniać zarządzanie tego lodowiska żeby zarządzać nim 
ekonomicznie i dobrze. Wówczas bazowaliśmy na stawkach polskich np. Hali Olivia, 
która nie miała żadnych zniżek, myśmy te zniżki wprowadzili dla szkół 
podstawowych i gimnazjum. Po dwóch latach wprowadziliśmy zniżki dla uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych i studentów. Bardzo wnikliwie przeanalizowaliśmy 
sytuację, ten rok jest dla nas łaskawy, będzie to pierwszy rok kiedy wygenerujemy 
środki inplus. Lodowisko musi się samo sfinansować, nie dostajemy dotacji na to 
lodowisko i w zasadzie wszystkie wpływy, które generujemy z biletów, z 
wynajmów, reklam i innych firm, np. z Benefitu pokrywają koszty funkcjonowania 
tego lodowiska. Na ten moment  na ferie wprowadziłam zarządzenie wszystkich 
biletów ulgowych, dla wszystkich grup uczących się. Mogłabym to zmienić w tej 
chwili gdyby nie zawarte umowy np. z firmą Benefit, z którą zawieramy umowę na 
czas trwania lodowiska. Po dwóch tygodniach ferii te dwa tygodnie zostaną na 
zbilansowanie całego lodowiska, zamknięcie finansowe tego i od przyszłego sezonu 
cała młodzież szkół i średnich, i studenci, i szkół podstawowych i gimnazjalnych 
będzie korzystała z biletu ulgowego. Natomiast jeżeli okaże się, że nam się to nie 
zbilansuje w jakiś sposób będę musiała podnieść stawki biletu podstawowego. 
Bardzo wiele grup, fundacji korzysta z bezpłatnych wejść na to lodowisko. Każdy 
kto się do nas zgłosi otrzymuje moją pozytywną opinię bo jest to z reguły 
uzasadnione. Poza tym decyzją prezydenta została wprowadzona karta rodzin 
wielodzietnych i te karty są u nas od pierwszego dnia akceptowane. W tym sezonie 
ponad 700 już z tego skorzystało. Po za tym wprowadziliśmy karnet rodzinny. Do 6 
roku życia dzieci są zwolnione całkowicie z opłat. Ponadto organizujemy, jako że 
jesteśmy instytucją kultury  imprezy kulturalne. Są to osobno płatne imprezy i 
młodzież szkół za bardzo małe pieniądze z tego korzysta. Na pewno zostanie 
wprowadzony nowy regulamin, zawarte nowe umowy z firmami sprzedającymi 
bilety z uwzględnieniem zniżek dla wszystkich grup uczniów.  
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Pan Piotr Chrzanowski – Kierownik Sceny Muzycznej Gdańskiego Archipelagu 
Kultury 
Ten rok jest dla nas wyjątkowo łaskawy, mamy mniejsze zużycie energii 
elektrycznej, mniejsze zużycie oleju opałowego. Półmetek jest dobry ale nie 
wiadomo jak pogoda będzie w lutym.  
 
Pani Teresa Kuśmierska – Dyrektor Gdańskiego Archipelagu Kultury 
W 2009 roku na skutek siły wyższej cała czasza została uszkodzona. Oczywiście 
koszty odszkodowania nie pokryły w całości kosztów strat. Nadto w ubiegłym roku 
musiałam zakupić nową rolkę, więc tafla jest w bardzo dobrym stanie, ale nie 
wiadomo czy balon będzie mógł być jeszcze w przyszłym roku używany, jeżeli 
ekspertyza wykaże, że nie to będziemy musieli tym roku zakupić nowy.  
 
Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
A kto jest właścicielem tego lodowiska?  
 
Pani Teresa Kuśmierska – Dyrektor Gdańskiego Archipelagu Kultury 
Gdański Archipelag Kultury, to jest miejska instytucja.  
 
Anna Czekanowicz – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Lodowisko było inwestycja miasta Gdańska, natomiast w tej chwili w dotacji 
Gdańskiego Archipelagu Kultury nie ma ani złotówki na utrzymanie lodowiska czyli 
to wszystko co wiąże się z eksploatowaniem Archipelag musi wypracować z 
lodowiska. Chcę podkreślić, że wnioskiem prezydenta jest to, by jednoznacznie 
określić ceny biletów ulgowych oraz żeby zostali zrównani wszyscy uczniowie oraz 
studenci i seniorzy. Cena biletu ulgowego powinna być na tym samym poziomie co 
wszystkich nawet jeżeli będzie się to wiązało z tym, że trzeba będzie podnieść 
cenę biletu podstawowego.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Myślę, że celem pani przewodniczącej wprowadzając ten punkt, było wyjaśnienie 
dlaczego uczniowie szkół ponadgimnazjalnych zostali potraktowani jak zupełnie 
inny podmiot niż uczniowie szkół podstawowych i gimnazjalnych.  
 
Pani Teresa Kuśmierska – Dyrektor Gdańskiego Archipelagu Kultury 
W samym założeniu powstania tego lodowiska było wyraźnie powiedziane przez 
wiceprezydenta Bojanowskiego żebyśmy robili tak, aby nie ubiegać się o dodatkowe 
środki.  
 
Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Ile państwo osób zatrudniacie przy lodowisku? 
 
Pani Teresa Kuśmierska – Dyrektor Gdańskiego Archipelagu Kultury 
20 osób do obsługi, ochrona, która pilnuje całego terenu placu plus lodowiska, plus 
osoba zatrudniona w Scenie Muzycznej – kierownik obiektu.  
 
Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
A z czego wynika założenie, że nie mogą się państwo ubiegać o dodatkowe środki 
od miasta? 
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Anna Czekanowicz – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Założenie było jasne, miasto dało pieniądze a Gdański Archipelag Kultury 
zobowiązał się, że ten obiekt utrzyma. GAK osiąga przychody na bardzo 
przyzwoitym poziomie i jest w stanie to zrobić, nie widzimy powodu dla którego 
mielibyśmy inwestować dodatkowe środki. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 4 
Uwagi i propozycje Radnych do przejrzystości miejskiej strony internetowej w 
zakładce „Edukacja” 
 
Radni przedstawili swoje uwagi, pokazując je na stronie internetowej.  
 
Pan Tomasz Łuczyc-Wyhowski – Kierownik Referatu Multimedialnego w Kancelarii 
Prezydenta ustosunkował się do wymienionych uwag.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zmiana na stronie internetowej nastąpiła w sposób natychmiastowy, poprosiliśmy o 
zmianę osoby, która zajmuje się obecnie całym obszarem społecznym i edukacją. 
To co widać w tych komunikatach, i że pojawiają się wszystkie informacje, a także 
na wersjach facebookowych, to są informacje bieżące z możliwością 
komunikowania się odpowiadania na posty, reagowania na bieżąco. A jeżeli jakiś 
jeden link nie działał, to został na pewno źle  „zlinkowany”, natomiast wszystko 
inne jest tak prowadzone, żeby było czytelne. Jest dzisiaj 161 placówek 
publicznych, które można wyświetlić bezpośrednio na stronie GPE i 480 placówek 
niepublicznych różnego typu, chcemy doprowadzić tez do tego by były widoczne na 
mapie usług społecznych. Za ok. 2 tyg. będzie gotowa ta mapa, każdy mieszkaniec 
będzie mógł wejść na swoją dzielnicę i zobaczyć tam np. czy w tej dzielnicy jest 
DPS, przedszkole, żłobek, szkoła podstawowa, szkoła zawodowa, każda oferta, w 
tym oferta niepubliczna. Każdy będzie widział całą mapę Gdańska, a nie tylko 
wycinkowe fragmenty.  
 
     PUNKT 5 
Przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 rok 
 
  
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że plan pracy został przesłany do członków 
Komisji 7 dni wcześniej. 
 
Wprowadzono drobne poprawki do projektu planu pracy.  
 
Następnie pprzystąpiono do głosowania nad przyjęciem planu pracy z 
uwzględnieniem poprawek. 
 
Plan pracy Komisji na 2015 rok przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  
 
Plan pracy stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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     PUNKT 6 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Sprawy bieżące: 
 
Bożena Brauer – Przewodnicząca Komisji Międzyakładowej Pracowników 
Oświaty i Wychowania NSZZ Solidarność 
Chciałam zapytać o plany dot. restrukturyzacji sieci szkół, jest do nas szereg pytań 
w tej sprawie, jak wygląda powiadamianie placówek?  
 
Alina Molska - ZNP 
Czy wszystkie plany związane z restrukturyzacją wejdą w życie z dniem 1 września? 
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca prezydenta Miasta Gdańska 
Proces jest określony ustawowo, wyznaczony był harmonogram spotkań, zarówno z 
placówkami jak i osobami związkowymi. Wszystkie te projekty jeżeli chodzi o 
stronę związkową miały być przedstawione państwu do konsultacji, zanim trafią do 
państwa radnych, szkoły zostały poinformowane. Jest np. spotkanie w Pałacu 
Młodzieży mówiące o tym, że powstają zespoły dialogowe przy takich instytucjach 
newralgicznych bo dotyczy nie tylko jednego zespołu pracowników ale ludzi z 
różnych części miasta, nauczycieli którzy pracują w innych placówkach 
oświatowych i w Pałacu Młodzieży. Dlatego te spotkania w placówkach. Będą też 
rozmowy osobiste, spotkania z radami pedagogicznymi, chcemy dotrzeć do 
wszystkich, rozmawiać, analizować każdy punkt. Nie zamykamy oferty Pałacu 
Młodzieży, rozmawiamy o tym żeby to nie była placówka oświatowa, chcemy żeby 
oferta była porozrzucana po całym mieście. Planowane zmiany zostałyby 
wprowadzone 1 września.  
 
Alina Molska - ZNP 
Dotarła do nas również informacja, że ma być likwidowany GOKF.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca prezydenta Miasta Gdańska 
GOKF ma być częścią MOSiRu, sport powszechny będzie w całości. Całą szkołę z 
Reja chcemy przenieść, nie chcemy utracić żadnego zawodu, ani żadnego 
pracownika pedagogicznego z tej placówki, jeżeli chodzi o pracowników obsługi 
wszystko zależy jak zostanie zagospodarowana przestrzeń przez fundację pani 
Rybickiej, może się okazać, że potrzebujemy tych osób mniej, ale może się okazać, 
że potrzebujemy więcej. Drugie przenosiny w całości dotyczą zespołu szkół na 
Dąbrowszczaków, który byłby przenoszony do CKZiU na Czyżewskiego.  
 
Anna Wirska – członek komisji 
A co z zespołami szkół przyszpitalnych? 
 
 Piotr Kowalczuk – Zastępca prezydenta Miasta Gdańska 
Propozycja jest taka, żeby wszystkie 4 szkoły szkół przyszpitalnych połączyć w 
jeden zespół żeby był jeden zarządzający procesem, który się odbywa w tych 
szpitalach. To zarządzanie nie musi się odbywać koniecznie z tego budynku. Jeśli 
chodzi o nauczycieli to być może wielu się ucieszy bo będzie miało prace w całym 
etacie a nie w częściach bo będzie można zaoferować pracę w całym zespole. 
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Kolejna propozycja dotyczy poradni psychologiczno-pedagogicznych, chcielibyśmy 
żeby zamiast 8 placówek, które funkcjonują był jeden zespół. Kolejna propozycja 
dotyczy połączenia dwóch zespołów szkół, które są w jednym budynku.  
 
Korespondencja: 
 
Korespondencja jest przesyłana na bieżąco do członków komisji pocztą 
elektroniczną.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała o następującym piśmie: 

1) Od Fundacji Promedicine  w spr. dofinansowania Programu „Edukacja 
Medyczna dla Młodzieży” 

 
Po krótkiej dyskusji, ustalono przesłanie tego pisma do Wydziału Rozwoju 
Społecznego celem ustosunkowania się.  
 
Nie było więcej spraw bieżących i korespondencji.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 17:30.  
 
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji  
        Rady Miasta Gdańska 
 
           Dr Żaneta Geryk 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


